
Protok61 nr XXVIII 12012

Sesji Rady Miejskiej w t.omiankach

z dnia 28 czerwca 2012 roku

Obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej w tomiankach rozpocz~y si~ 0 godz. 16.00 w auli

widowiskowej Integracyjnego Centrum Dydaktyczno - Sportowego, przy ul. Staszica 2 w tomiankach.

Obrady prowadzi~ p. Jan Grqdzki- Przewodniczqcy Rady.

W obradach wzi~~o udzia~ 19 radnych.

Przl3wodniczqcy stwierdzi~ prawomocnosc obrad oraz zdolnosc do podejmowania uchllVa~. Lista

obE~cnoscistanowi za~qcznik nr 1 do protokoh

Przl~wodniczctcy RM J. Grctdzki przywita~ zgromadzonych, a nast~pnie odczyta~ porzqdek obrad.

I. Otwarcie obrad.

II. Przyj~cie protoko~u z XXVI sesji Rady Miejskiej.

III. Przyj~cie protokrnu z XXVII sesji Rady Miejskiej.

IV. Podj~cie uchwa~ w sprawie:

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy tomianki za 2011 rok, INraz ze

sprawozdaniem z wykonania budzetu Gminy tomianki za 2011 rok,

2} udzielenia Burmistrzowi tomianek absolutorium z tytu~u wykonania budzetu za 2011 roo(,

3) przystctPienia do sporzqdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego "Kie~pin

Poduchowny cz~sc B",

4) wyrazenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu

Warszawskiego-Zachodniego z przeznaczeniem na organizacj~ wypoczynku wakacyjnego dla

dzieci ze srodowisk polskich na Wschodzie w ramach krzewienia kultury i polskiego dZledzictwa

narodowego,

5) zmian w uchwale budzetowej Gminy tomianki na rok 2012,

V. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania mieszkar'lc6w.

VI. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania zadar'l w okresie mi~dzysesyjnym.

VII. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.

VIII. Zamkni~cie obrad Sesji.

PrzE~wodniczctcy RM J. Grctdzki zapyta~ kto chcia~by zabrac g~osdo porzqdku obrad.

Burllflistrz T. Dctbrowski wni6s~ 0 wprowadzenie do porzqdku obrad jako pkt. 1 uchwa~y W sprawie

zmiany uchwa~y Nr XLI/313/2009 Rady Miejskiej w tomiankach z dnia 10 wrzesnia 2009 roku

w sprawie wyrazenia zgody na przystctPienie do projektu pod nazwq "Edukacja kluczem do pr:;:ysz~osci



- wzbogacenie oferty edukacyjnej szk6l z Gminy tomianki" finansowanego z Europejskiego

Funduszu Spofecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitaf Ludzki 2007-2013, jako pkt. 2

ucllwafy w sprawie zmiany WPF Gminy tomianki na lata 2012-2021, a jako pkt. 3 uchwafy 'iN sprawie

zmian w uchwale budzetowej Gminy tomianki na rok 2012.

Pr.I:ewodniczClcy RM J. GrCldzki przychylif si~ do prosby burmistrza zeby uchwafa w sprawie zmiany

uchwafy Nr XLI/313/2009 Rady Miejskiej w tomiankach z dnia 10 wrzesnia 2:)09 roku

w sprawie wyrazenia zgody na przystqpienie do projektu pod nazwq "Edukacja kluczem do r:rzyszfosci

- wzbogacenie oferty edukacyjnej szk6f z Gminy tomianki" finansowanego z Europejskiego

Funduszu Spofecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitaf Ludzki 2007-2013 \Neszfa do

pori:qdku obrad jako punkt pierwszy. Poddaf wniosek pod gfosowanie.

W ~lfosowaniu udziaf wzi~o 17 radnych.

Wynik gfosowaniajawnego: 17 gfos6w "za", 0 gfos6w "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeciw".

Wniosek zostaf przyj~ty.

Przl~wodniczClcy RM J. GrCldzki powiedziaf, ze najwatniejszym punktem sesji jest zarwierdzenie

spmwozdania i udzielenie Burmistrzowi tomianek absolutorium. Przewodniczqcy postawi1 wniosek

zebl' trzy uchwafy proponowane przez burmistrza wprowadzi6 do porzqdku obrad jako ostatnie.

Poddaf wniosek pod gfosowanie.

Wgllosowaniu udziafwzi~o 18 radnych.

Wynik gfosowania jawnego: 14 gfos6w "za", 4 gfosy "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeciw"

Wniosek zostaf przyj~ty.

Radny T. Rusinek zgfosif wniosek formalny 0 zdj~cie z porzqdku obrad uchwafy w sprawie

przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego "Kiefpin

Poduchowny cz~s6 B".

Prz~!wodniczClcy RM J. GrCldzki poddaf wniosek pod gfosowanie.

W g'~osowaniu udziaf wzi~fo 18 radnych.

Wynlik gfosowania jawnego: 13 gfos6w "za", 1 gfos "wstrzymujqcych si~", 5 gfos6w "przeciw".

Wniosek zostaf przyj~ty.

PrzE!wodniczClcy RM J. GrCldzki odczytaf porzqdek obrad po zmianach.

I. Otwarcie obrad.

II. Pr:2:yj~cieprotokofu z XXVI sesji Rady Miejskiej.

III. Przyj~cie protokofu z XXVII sesji Rady Miejskiej,

IV. Podj~cie uchwaf w sprawie:

1) zmiany uchwafy Nr XLI/313/2009 Rady Miejskiej w tomiankach z dnia 10 wrzesnia 2009 roku

w sprawie wyrazenia zgody na przystqpienie do projektu pod nazwq "Edukacja kluczem do

przyszfosci - wzbogacenie oferty edukacyjnej szk6f z Gminy tomianki" finansClwanego

z Europejskiego Funduszu Spofecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapital' Ludzki

2007-2013,

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy tomianki za 2011 rok, wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budzetu Gminy tomianki za 2011 rok,

3) udzielenia Burmistrzowi tomianek absolutorium z tytufu wykonania budzetu za 2011 rok,



~.) wyrazenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu

Warszawskiego-Zachodniego z przeznaczeniem na organizacj~ wypoczynku wakac:ijnego dla

dzieci ze srodowisk polskich na Wschodzie w ramach krzewienia kultury i polskiego d.;~iedzictwa

narodowego,

5) emisji obligacji gminnych oraz okreslenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu,

6) zmian w uchwale bUdzetowej Gminy tomianki na rok 2012,

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy tomianki na lata 2012-2021.

V. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania mieszkaric6w.

VI. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania zadari w okresie mi~dzysesyjnym.

VII. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.

VIII.Zamkni~cie obrad Sesji.

Przl!wodnicz~cy RM J. Gr~dzki poddaf zmieniony porzqdek obrad pod gfosowanie.

W ~llosowaniu udziaf wZi~fo 17 radnych, 2 radnych nie wziefo udziafu w gfosowaniu.

Wynik gfosowania jawnego: 15 gfos6w "za" , 2 gfosy "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeciw"

Wnliosek zostaf przyj~ty.

Ad. 1'1

Przl:!wodnicz~cy RM J. Gr~dzki poinformowaf, ze nie zostafy jeszcze przygotowane protoko,ly z XXVI

i XXVII sesji Rady Miejskiej, w zWiqzku z powyzszym przewodniczqcy postawif wniosek formalny

o pr,:eniesienie protokof6w na nast~pnq sesj~ Rady Miejskiej.

Mec:enas J. Niescior powiedziaf, ze wskazane byfoby zdj~cie tych dw6ch punkt6w z porzqdku obrad.

Prz~lwodnicz~cy RM J. Gr~dzki poddaf pod gfosowanie wniosek 0 zdj~cie z porzqdku obrad punktu

dotyczqcego przyj~cia protokofu z XXVI sesji Rady Miejskiej.

W gklsowaniu udziaf wZi~fo 19 radnych.

Wyn i k gfosowania jawnego: 19 gfos6w "za", 0 gfos6w "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeciw".

Wniosek zostaf przyj~ty

Ad. III

Przewodnicz~cy RM J. Gr~dzki poddaf pod gfosowanie wniosek 0 zdj~cie z porzqdku obrad punktu

dotyc:zqcego przyj~cia protokofu z XXVII sesji Rady Miejskiej.

W gfosowaniu udziaf wzi~fo 19 radnych.

Wynlilk gfosowania jawnego: 19 gfos6w "za" , 0 gfos6w "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeciw".

Wniosek zostaf przyj~ty.

Ad. I'll

PodjEicie uchwaf w sprawie:

1) w sprawie zmiany uchwaf¥ Nr XLI/313/2009 Rady Miejskiej w tomiankach z dnia 10 wrzesnia

2009 roku w sprawie wyrazenia zgody na przystapienie do projektu pod nazwa "Edukacja

kluczem do przyszfosci - wzbogacenie oferty edukacyjnej szk6f z Gminy tomianki"



finansowanego z Europejskiego Funduszu Spofecznego w ramach Programu Opmacyjnego

Kapitaf Ludzki 2007-2013

Prilcownik Referatu Oswiaty J. Idziaszek wyjasnHa na czym polega uchwafa i jaki jl~st cel jej

poclj~cia.

Pr.i~ewodniczClcy RM J. GrCldzki odczytaf projekt uchwafy.

W!;lfosowaniu udziafwzi~fo 19 radnych.

Wyl1ik gfosowania jawnego: 19 gfos6w "za", 0 gfos6w "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeciw".

PI'2:ewodniczClcy RM J. GrCldzki stwierdzif, ie uchwafa zostafa podj~ta.

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy tomianki za 2011 rok, .wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budietu Gminy tomianki za 2011 rok

BUirmist~ T. DClbrowski odczytaf sprawozdanie z wykonania budietu za rok 2011. kt6rl~ stanowi

zafctcznik nr 2 do niniejszego protokofu.

P~I~wodniczClcy RM J. GrCldzki odczytaf uchwaf~ nr. Wa.109.2012 Skfadu OrzE'~kajqcego

Re~lionalnej IZby Obrachunkowej w Warszawie, kt6ra stanowi zafqcznik nr 3 do protokofu.

Radna E. Sido~ak odczytafa opini~ Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w tomiankach Vi sprawie

oceny wykonania budietu za 2011 r. oraz udzielenia Burmistrzowi tomianek- absolutorium za 2011 r.,

kt6ra stanowi zafqcznik nr 4 do protokoh

P~lnwodniczClcy RM J. GrCldzki ogfosif 10 minutowq przerw~.

Raclna M. Zalewska odczytafa zadanie odr~bne (votum separatum) Czfonk6w Komisji Rewizyjnej od

wniosku Komisji Rewizyjnej 0 nieudzielanie absolutorium Burmistrzowi Gminy tomianki za 2011 rok,

kt6m stanowi zafqcznik nr 5 do protokofu.

GtOll w dyskusji zabrali: P~ewodniczClcy RM J. GrCldzki, radna E. Sido~ak, radna M. Zialewska,

radna S. Laskowska.

Zash~pca Burmist~a ds. Spolecznych P. Rusiecki odczytaf pismo Burmistrza tomianek cotyczqce

reali:z:acji zadania inwestycyjnego nr 6/06- Budowa chodnika w ul. Wiosennej na oddnku od

ul. Zachodniej do ul. Kolejowej wraz z odwodnieniem, kt6re stanowi zafqcznik nr 6 do protoko··u.

P~t!wodniczClcy RM J. GrCldzki poinformowaf, ie protok6f wpfynqf do burmistrza 12 czerwca 2012 r.,

a z~IDdnie z obowiqzujqcym statutem burmistrz miaf 7 dni ieby odniesc si~ do zarzut6w, czego nie

zrobif.

Radny P. Wolanin zfoiyf wniosek formalny 0 zamkni~cie dyskusji.

P~E,wodniczClcy RM J. GrCldzki poddaf zfoiony wniosek pod gfosowanie.

W glosowaniu udziaf wzi~o 18 radnych, 1 radny nie wzi~f udziafu w gfosowaniu.

Wynik gfosowania jawnego: 11 gfos6w "za", 6 gfos6w "wstrzymujqcych si~", 1 gfos "przeciw".

Wniosek zostaf przyj~ty.

P~e'INodniczClcy RM J. GrCldzki poprosif radnego T. Krysteckiego z zabranie ciszy. StwierdzH, ie

radn\1 zakf6ca obrady sesji.

P~e1NodniczClcy RM J. GrCldzki odczytaf projekt uchwafy.



W !;Ifosowaniu udziaf wzi~o 19.

Wynik gfosowania jawnego: 6 gfos6w "za", 4 gfosy "wstrzymujqcych si~", 9 gfos6w "przeciw".

Pr:z:ewodniczClcy RM J. GrCldzki stwierdzif, ze uchwafa nie zostafa podj~ta.

Ral:lna E. Sidorzak powiedziafa, ze Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w tomiankach p:) analizie

wykonania budzetu, negatywnie opiniuje wykonania budzetu za 2011 r. i wnioskuje do Rady

o niudzielenie Burmistrzowi tomianek absolutorium za rok 2011. Uzasadnienie stanowq wnioski ze

sprawozdania Komisji Rewizyjnej i jest odzwierciedleniem opinii. Radna odczytafa wniosek koncowy.

Niniejszy wniosek opracowano na podstawie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budzetu

Gminy tomianki za 2011 r. wraz wnioskiem do Rady Miejskiej w tomiankach 0 nieudzielanie

absolutorium Burmistrzowi tomianek za rok 2011. Opinia i wniosek zostafy przyj~te przez komisj~

stosunkiem gfos6w 3 za nieudzielaniem absolutorium, 1 gfos za udzieleniem absolutorium 1 osoba

byfa nieobecna.

GtO!:»w dyskusji zabrali: radny T. Krystecki, Przewodniczqcy RM J. Grqdzki odebraf gfos radnemu

T. Krysteckiemu, radna S. Laskowska, Mecenas J. Niescior.

PrzlE!wodniczClcy RM J. GrCldzki odebraf gfos radnemu

PrzlElwodniczClcy RM J. GrCldzki odczytaf uchwaf~ nr. Wa.237.2012 Skfadu Orzekajqcego

Re~lionalnej Izby Obrachunkowej wWarszawie z dnia 25 czerwca 2012 r., kt6ra stanowi zafqGznik nr 7

do protokofu.

Burmistrz T. DClbrowski wyjasnH, ze uchwalony budzet nie jest budzetem sztywnym, w zwiqzku

z powyzszym zawsze dochodzi w nim do zmian i przesuni~c.

Przl3!WodniczClcy RM J. GrCldzki odczytaf projekt uchwafy.

W glosowaniu udziaf wZi~o 19 radnych.

Wynik gfosowania jawnego: 6 gfos6w "za", 2 gfosy "wstrzymujqcych si~", 11 gfos "przeciw".

PrzllwodniczClcy RM J. GrCldzki stwierdzH, ze uchwafa nie zostafa podj~ta. Ogfosif 10 min przerw~.

Obrady po przerwie.

4) wyrazenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla. Powiatu

Warszawskiego-Zachodniego z przeznaczeniem na organizacje wypoczynku wakacYlnego dla

dzieci ze srodowisk polskich na Wschodzie w ramach krzewienia kultury polskiego

dziedzictwa narodowego

PrzE!wodniczClcy RM J. GrCldzki zapytaf, czy ktos chciafby zabrac gfos w sprawie projektu ucl1wafy.

Gfos,l:)wnie byb

PrzEfwodniczClcy RM J. GrCldzki odczytaf projekt uchwafy.

W glosowaniu udziaf wzi~fo 18 radnych.

Wynik gfosowania jawnego: 16 gfos6w "za", 2 gfosy "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeciw".



Pr:z:ewodniczctcy RM J. Grctdzki zapytaf, czy ktos chciafby zabrae gfos w sprawie projektu uGhwafy.

Gf()S w dyskusji zabrali: radny G. Porowski, Skarbnik E. Rusak, Przewodniczqcy RM J. Grqdzki,

radna S. Maksim-W6kcicka, radny K. Kaczynski, radna E. Podolska, radna S. Laskowska, radny T.

Krystecki, mecenas J. Niescior.

Radna S. Maksim-W6kcicka zapytafa, czy burmistrz przyst~pujqC do licytacji znaf opinie RIO dot.

mo./:liwosci emisji obligacji.

Przli!wodniczctcy RM J. Grctdzki odczytaf projekt uchwafy.

W ~lfosowaniu udziaf wzi~o 19 radnych.

Wynik gfosowania jawnego: 9 gfos6w "za", 3 gfosy "wstrzymujqcych si~", 7 gfos6w "przeciw".

Prz4i!wodniczctcy RM J. Grctdzki stwierdzH, ze uchwafa nie zostafa podj~ta i ogfosH 10 min przerwy.

Sk,iIrbnik E. Rusak poprosifa aby obradowae nad projektem uchwafy z autopoprawkq, kt6r~{ zawiera

kwoty na uchwaf~ podj~tq jako pierwszq. Skarbnik dodatkowo poinformowafa, ze projek': uchwafy

z autopoprawkq byf omawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji Budzetowej. Dodafa, ze ten

projl3kt jest tylko planem, kt6ry nie musi bye zrealizowany.

GfOl; w dyskusji zabrali: radny T. Krystecki, Przewodniczqcy RM J. Grqdzki, Skrabnik E. Rusak,

radna S. Laskowska, radna E. Sidorzak.

Prz'!lwodniczctcy RM J. Grctdzki odczytaf projekt uchwafy.

W ~I·~osowaniuudziaf wzi~fo 14 radnych, 4 radnych nie brafo udziafu w gfosowaniu.

Wynik gfosowania jawnego: 13 gfos6w "za", 1 gfos "wstrzymujqcych si~", a gfos6w "przeciw".

PrzlE!wodniczctcy RM J. Grctdzki stwierdzif, ze uchwafa zostafa podj~ta.

Przlsiwodniczctcy RM J. Grctdzki zapytaf, czy ktos chciafby zabrae gfos w sprawie projektu uc:hwafy.

Gfos6w nie byfo, w zwiqzku z czym przewodniczqcy odczytaf projekt uchwafy.

W glosowaniu udziaf wzi~fo 18 radnych.

Wynik gfosowania jawnego: 17 gfos6w "za", 1 gfos "wstrzymujqcych si~", a gfos6w"przeciw".

Prz.~,wodniczctcy RM J. Grctdzki stwierdzif, ze uchwafa zostafa podj~ta.

Ad. II

OdpiJwiedzi na interpelacje i zapytania mieszkanc6w.

RadlllY W. Berger zfozyf wniosek formalny 0 przeniesienie tego punktu obrad na nast~pnq sesj~ Rady

Miejskiej oraz zeby ten punkt nie odbywaf si~ w formie czytania tylko skr6conej wypowiedzi.



Pr.z:,ewodniczClcyRM J. GrCldzki poddaf zfotony wniosek pod gfosowanie.

W !lfosowaniu udziaf wzi~fo 18 radnych.

Wynik gfosowania jawnego: 18 gfos6w "za", 0 gfos6w "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeci',IV".

Wniosek zostaf przyj~ty.

Ad. VI

Spr!~wozdanie Burmistrza z wykonania zadan w okresie miedzysesyjnym.

PrzltwodniczClcy RM J. GrCldzki zapytaf, czy ktos chciafby zabrac gfos w tym punkcie sesji.

Nie byfo uwag do sprawozdania z wykonania zadan w okresie mi~dzysesyjnym.

Ad. VII

Intemelacje, zapytania i wo/ne wnioski.

Prz4slwodniczClcyRM J. GrCldzki zgodnie ze zwyczajem oddaf gfos mieszkancom.

Mieszkaniec Mieczyslaw t.ukijanczyk poinformowaf, te jest mieszkancem Dziekanowa Bajkowego

od '12 lat. Obserwuje jut trzeciq kadencje rady i dochodzi do wniosku, te cz~sc radnych zcHkochana

jest we wfadzy. Zarecytowaf fraszk~ m6wiqc, ze ludzie gfupiejq zbiorowo. PoprosH przewodniczqcego

teby byf sprawiedliwy za r6wno d/a jednej jak i dla drugiej strony. Udzielaf w taki sam spos()b gfosu.

Zapytaf, czy obowiqzkiem ustawowym jest zapraszaniem radnych powiatowych na posiedzenia gminy.

Skierowaf prosb~ do radych powiatowych teby wpfyn~li na cz~sc rady teby myslafa logicznie.

Mieszkaniec zaapelowaf teby radni si~ opami~tali i dodaf, ze wynik referendum cos pokazaf.

PrzElwodniczClcy RM J. GrCldzki odpowiedziaf, te radni powiatowi Sq zapraszani grzecznosciowo

i nie majq obowiqzku uczestniczyc w posiedzeniach sesji.

Mieszkanka Pani Zielinska poruszyfa kwestie referendum i koszt6w z nim zWi4zanych.

SpofE3czenstwo poparfo dziafalnosc burmistrza. Mieszkanka zaproponowafa teby przeciwnicy

burmistrza zfotyli mandat i teby odbyfy si~ wybory uzupefniajqce.

Mies.zkaniec Andrzej SzczQsnik podzi~kowaf radnym, kt6rzy zagfosowali za obli,gacjami.

Poinformowaf, ze kiedys na sesji radna S. Maksim-W6jcika powiedziafa, te dzieci nalety kochae,

szanowae i 0 nie dbae. Powiedziaf, te radna zagfosowafa przeciwko sZkole. Mieszkaniec skierowaf

pytanie do radnego nie m6wiqc jego imienia jak motna tyc majqc 30 tys rocznie, wykanczajqc dom

spfacajqc samoch6d. Tej radzie chodzi 0 pieniqdze i wfadz~. Burmistrz wygraf po raz drugi

mie!szkancy chcq takiego burmistrza. tomianki powinny bye wielkim i rozwijajqcym si~ r'liastem,

a radl1i to utrudniajq. Mieszkaniec zaapelowaf 0 budowanie wsp6/nie tomianek.

Radna S. Maksim-W6jcicka poinformowafa Pana Szcz~snika za zar6wno 31 maja br. ak i na

dZisil3jszej sesji gfosowafa za zakupem dziafki oraz za emisjq obligacji mimo, it ma wqtpliwosci dot.

zadfUl:zania gminy zWiqzanego z zakupem nieruchomosci, kiedy wiadomo, te budowa kanalizacji

i wodociqgu, co jest priorytetem gminy, tet b~dzie wymagafa wi~kszych nakfad6w finansowyc~.

Mies:l:kanka Elzbieta Stanczyk jest mieszkanka Dqbrowy Lesnej. Nie obserwuje pracy rCldy zbyt

dfugo ale jest zbulwersowana praca tej rady. Mieszkanka poinformowafa, te byfa na se~iji kiedy

uchwafa w sprawie emisji obligacji byfa podj~ta i w6wczas Pan Grqdzki gfosowaf za, a na dZisiejszej

sesji si~ wstrzymat Dqbrowa Lesna potrzebuje szkofy dla dzieci. tomianki powinny si~ I'Ozwijac



w spos6b zr6wnowazony. Po lewej stronie tomianek jest wszystko, a po stronie dqbrowy nie ma nic.

Dro!~i Sq w fatalnym stan ie, nie ma kanalizacji.

Przl~wodniczClcy RM J. GrCldzki wyjasnif dlaczego wstrzymaf si~ od gfosowania za otligacjami.

Poinformowaf, ze w ostatni wtorek braf udziaf w posiedzeniu kolegium Regionalnej Izby

Obrachunkowej i tam dowiedziaf si~, ze obligacje nie Sq na dziafk~ tylko na spfat~ poprzednich

zadluzeri.

Mieszkaniec Henryk Kostrzewski zfozyf prosb~ do radnego Grzegorza Porowskiego

o zorganizowanie zebrania na Dqbrowie i powiadomienie wszystkich mieszkar'lc6w co dobrl:~go radni

zrobili dla Dqbrowy oraz wyjasnif temat zakupu dziafki przy ul. Partyzant6w. Mieszkarica dziwi co si~

stafo z radnym Porowskim. Wszedf w nieformalna koalicj~ z Platformq Obywatelskq ora;~ Panem

J. (;Irqdzkim. Mieszkaniec zapytaf, czy ktos cos radnemu obiecywaf, jakies "stofki". MiE!Szkaniec

zaproponowaf zwofanie sesji w Dqbrowie.

RadlnY G. Porowski powiedziaf, ze z tego co si~ orientuje mieszkaniec H. Kostrzewski od paru

miesi~cy jest w posiadaniu kluczy do klubu w Dqbrowie, a radny do tej pory nie uzyskaf odpowiedzi od

burmistrza na jakiej podstawie Pan te klucze dostat Do tej pory Pan Kostrzewski nic nie zorganizowaf

w tylll miejscu wi~c moze zwofac zebranie dla mieszkar'lc6w. Organizacja jakiegokolwiek ~ipotkanie

w Iipcu i sierpniu mija si~ z celem poniewaz ludzie wyjezdzajq na wakacje. Radny dodaf, ze jezeli

piszl:~cokolwiek, jakis artykuf to podpisuje si~ z imienia i nazwiska.

Burmlistrz T. DClbrowski chciafby usfyszec od Przewodniczqcego Rady Miejskiej, czy wyrazi zgod~

na zwofanie nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej na Dqbrowie.

PrzEfwodniczClcy RM J. GrCldzki odpowiedziaf, ze jezeli Pan burmistrz zfozy pismo to przewodniczqcy

zgoclnie z ustawa 0 samorzqdzie gminnym zwofa sesje w okreslonym terminie. Przewo:jniczqcy

oba\lvie si~, czy b~dzie niezb~dna ilosc radnych do obradowania poniewaz jest to okres wclkacyjny.

Przewodniczqcy zapytaf burmistrza, czy prawdq jest, ze dziafk~ licytowaf Pana burmistrza byfy

pracownik, kt6rego burmistrz zatrudnH.

Burrnistrz T. DClbrowski potwierdzif, ze w licytacji wZiqf udziaf byfy pracownik burmistrza Pan Marek

Czarnecki. Nie jest to jUz pracownik burmistrza od czerwca zeszfego roku.

PrzewodniczClcy RM J. GrCldzki ogfosH 10 minutowq przerw~.

Mieszkanka Danuta Kotcz poruszyfa kwestie szkofy. Powiedziafa, ze jest jej ta sprawa bardzo blisko

poniElwaz od lat pracuje w edukacji. Dawniej nauczyciele byli bardzo zaangazowani w wycllOwanie

dziec:i.

Rad)/ W. Berger zfozyf wniosek formalny 0 reasumpcje gfosowania nad uchwafq w sprawie emisji

obligacji. Zapytaf mecenasa, czy istnieje taka mozliwosc.

MecEmas J. Niescior odpowiedziaf, ze jezeli jest kworum to mogq radni gfosowac wprowadzajqc ten

punklt do porzqdku obrad.

Radl1lYG. Porowski zapytaf, czy nie lepiej zwofac sesje nadzwyczajnq nad terenie Dqbrowy.

Prze"lfodniczClcy RM J. GrCldzki poddaf wniosek radnego W. Bergera.

W gfClsowaniu udziaf wZi~fo 11 radnych.

Wynil~:gfosowania jawnego: 8 gfos6w "za", 3 gfosy "wstrzymujqcych si~", 0 gfos6w "przeciw".

Wniosek nie zostaf przyj~ty.



Ad. VIII

PrzE~wodniczqcy Rady Miejskiej Jan Grqdzki zamknqt obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej

w tomiankach.

Zat,tczniki:

1. Lista obecnosci.

:2. Sprawozdanie z wykonania budzetu za 2011 rok.

:3. Uchwata Sktadu Orzekajqcego RIO nr Wa.1 09.2012.

4. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w tomiankach.

!;. Zdanie odr~bne (votum separatum) Cztonk6w Komisji Rewizyjnej do wniosku Komisji

Rewizyjnej 0 nieudzielanie absolutorium Burmistrzowi Gminy tomianki za 2011 rok.

I:), Pismo Burmistrza tomianek dotyczqce realizacji zadania inwestycyjnego nr 6/06- Budowa

chodnika w ul. Wiosennej na odcinku od ul. Zachodniej do ul. Kolejowej wraz z odwodnieniem.

7'. Uchwata Sktadu Orzekajqcego RIO nr Wa.237.2012.

Protokotowata:

JUdyta Adamczyk



Lista obecnosci Radnych

Rady Miejskiej w Lomiankach na XXVIII Sesji

w dniu 28 czerwca 2012 roku



Lista obecnosci

PrzewodniczClcych Jednostek Pomocniczych

Osiedli i Solectw uczestniczClcych w Sesji Rady Miejskiej w tomiankach

w dniu 28 czerwca 2012 roku

Jednostka
Pomocnicza

---------~-------------~- ----"---~-----

18. Dawidowicz Anna OSledle Baczynskiego \'1 \'d\0t~\,I;{~
19. --~omanSki Ludwik ~~--~~~~-~- rS~r~~h~:~::nki I;)~ _-

I~OJ-sZC~;'~~Zlows~;~m~;~_-- - - J- -- oSle~;~:iankl-I_l~"_.•.- '--



DO(~hody budzetu w 2011 r. zostaly wykonane w kwocie 85,5 mln zl i stanowilo
to 98,4% planu. Ubytek dochod6w na poziomie 1,6% dotyczyl dochod6w
z podatku od spadk6w i darowizn, podatku od czynnosci cywilnoprawnych oraz
wp~yw6w z udzial6w w podatkach z CIT -6w, a takZe odsetek od srodk6w na
rachunku bankowym. Zwi'lzane to bylo ze spadkiem koniunktury gospodarczej
oraz z brakiem wolnych srodk6w na rachunku bankowym.
Wydatki budzetu wykonano w kwocie 86,7 mln zl, co stanowilo 93,20/0.
W vvykonanych wydatkach og61em, wydatki biez'lce wyniosly 66,6 mln zl,
i stanowilo to 93,7% planu, a wydatki maj'ltkowe - 20,1 mln zl. Bylo to 91,6%

planu. Wykonanie wydatk6w inwestycyjnych stanowilo ponad 16,6%
wszystkich wydatk6w.
W ramach zrealizowanych wydatk6w, na wydatki kt6re nie wygasly z uplywem
roku 2011 przeniesiono kwot~ 55,7 tys. zl na dokonczenie wprowadzania
systemu GIS w strukturach Urz~du Miejskiego.
W trakcie roku budZetowego 2011 zrealizowano zadania inwestycyjne bardzo
wazne dla Gminy. Byly to:
- przebudowa ul. Podr6.znej, na kt6r<\. otrzymano dofinansowanie ze srodk6w

knJdowych w kwocie 897.900 zl, co stanowilo prawie polow~ poniesionych
wydatk6w.

- budowa i przebudowa ulic: 11 Listopada, Ogrodowej, Jagodowej oraz
wyplacono odszkodowania za grunty pod ulice: Akacjowa, Agawy,

- rozpocz~to rozbudow~ budynku zesplu szk61 w Dziekanowie .Lesnym,
- dokonczono modemizacj~ Domu Kultury i Biblioteki, kt6re to zadanie bylo

dofinansowane ze srodk6w DE w ponad 60%,
- dokonczono rozbudow~ straznicy,
- wybudowano kompleks boisk sportowych prz Szkole Podstawowej nr 1,
- przygotowano dokumentacj~ techniczn<\. budowy oswietlenia i wykol1ano

os\vietlenie w l<\.cznejkwocie 257,8 tys. zl.
Wydatki na wykonanie zadail inwestycyjnych wyniosly 14,5 mIn. zl
Przekazano takZe srodki finansowe dla sp61ek samorz~dowych:
- 570 tys. zl dla KML na splat~ kredytu zaci~ni~tego na zakup autobus6w

w 2010 r.,
- 5,1 mln zl dla sp61ki ZWiK na budow~ sieci kanalizacyjnej w Lomiankach.
W ramach wydatk6w biezllcych:
1. Zapewniono sprawne funkcjonowanie 4 szk61 podstawowych, 2 gimnazj6w,

3 przedszkoli samorzqdowych, a takze przekazano dofinansowanie dIn 13
przedszkoli niepublicznych i niepublicznych punkt6w przedszkolnych. Na
caht dzialalnosc biez'lc<\. w zakresie oswiaty i wychowania wydano ponad
23,5 mln zl. Subwencja wyniosla 10,9 mln zl. Finansowanie oswiaty bylo
wi~e wielkim wyzwaniem finansowym w minionym roku. W szyscy czytamy
o Iikwidacji szk61, stol6wek szkolnych i przedszkolnych. W Gm'mie



Lomianki rozs~dna polityka umozliwila funkcjonowanie placowek
oswiatowych bez bolesnych zmian.
Dodatkowo, w ramach oswiaty reaIizowano program wspolfinansowany ze
:~,rodkowUE "Edukacja kIuczem do przyszlosci", na ktory wykorzystano
1,0 mIn zl.
:L~cznie wi~c na oswiat~ wydatkowano ponad 24,5 mIn zl, co stanowilo
ponad 28% wszystkich wydatkow budzetu 2011 r.

2. Oprocz wspomnianego projektu wspolfinansowanego ze srodkow UE,
reaIizowano takze projekty: pn. "Internet szans~ rozwoju Gminy Lomianki",
oraz "Twoje Zycie w twoich r~kach" - ralizacja przez Osrodek Pomocy
~'I .\'.l>PO eczneJ.

3. Jl'rzekazano srodki dla spolki KML na doplaty do uslug transportowych
w kwocie 3,8 mIn zl oraz na pokrycie straty 1,7 mIn zl, a takze dla ZVl1iKna
cloplat~ za wod~ dostarczan~ mieszkancom Lomianek i odbior sciekow - 2,8
mIn zl.

4. Realizowano zadania w zakresie utrzymania drog, ochrony srodowiska,
a takZe kultury i sportu, w tym: zapewniono srodki na funkcjonowanie Domu
K.uItury i Biblioteki PubIicznej.

5. Finansowano takze koszty administracji, dzi~ki ktorej te wszystkie zadania,
\v tym zadania zlecone, byly mozliwe do realizacji.

6. V\lplacono do budzetu panstwa kwot~ ponad 3,7 mIn zl jako tzw. janosikowe.
Byl to budzet zaspakajaj~cy potrzeby wi~kszosci mieszkancow, chociaz nie
wszystko co zaplanowalismy udalo si~ zreaIizowac. Przyczyny obiektywne
spowodowaly niemozliwosc wykonania niektorych zadail. inwestycyjnych. Mam
tu na mysli 2 zadania w zakresie projektowania sieci wodocictgowej. Nie byly
onewykonane, nie zostaly tez umieszczone w wydatkach niewygasaj~cyt,~h. W
zwi~zku z ich duz~ wag~ dla mieszkancow, podj~lem wi~c decyzj~ 0 ich
wykonaniu przez spolk~ ZWiK.
Brak zgody Rady Miejskiej na uj~cie waznych zadan, ktore nie z.ostaly
zakOllczone w wydatkach niewygasaj~cych spowodowal koniecznosc
rozw:l~zania zawartych umow. Warto wspomniec, ze w ostatnich Iataeh na
wydatki niewygasaj~ce przenoszono zadania na l~czn~ kwot~ od 1,4 mIn zl do
3,4 mIn zl.
Wysokie wykonanie budzetu 2011 r. bylo mozliwe dzi~ki pozyskaniu dochodow
wlasl1lych, dzi~ki otrzymaniu dofinansowania ze zrodel krajowych oraz z UE,
a tak/~edzi~ki pozyskaniu dodatkowych srodkow z finansowania zewn~trznego,
ktorym byly obligacje w kwocie 6,9 mIn zl.
Realizacja tego budzetu uzyskala pozytywn~ opini~ RegionaInej Izby
Obrachunkowej. Natomiast cz~sc Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej
w Lomiankach (3 osoby) zawnioskowala 0 nieudzielenie mi absolutorium i
swoj,t negatywn~ opini~ oparla na porownaniu wykonania budzetu 2011 r.
z wykonaniem budzetu porzedniego roku. Juz RIO, w swoich uwagach do tejze
opinii zwrocilo uwag~ 0 braku podstawy do takiego porowania.
Tak.'l(:w mojej opinii takie porownanie nie jest uczciwe. Rok 2010 to ostatni rok
kadencji poprzedniego Burmistrza - dla mnie b~dzie to rok 20 14. Natomia~,t rok



2011 10 pierwszy pelny rok mojej dzialalnosci. Por6wnajmy go wi~c z :"okiem
2007, kt6ry takZe byl pierwszym pelnym rokiem pracy mojego poprzednika.
Aby por6wnie bylo rzetelne nie mozna m6wic 0 kwotach bezwzgI~dnych, bo set
to niepor6wnywalne kwotowo budzety. Przedstawi~ wi~c procent wykonania
i procentowy udzial tak krytykowanego przez 3 czlonk6w Komisji Rewizyjnej
wykonania wydatk6w, w tym wydatk6w inwestycyjnych w roku 2007 i 2011.
Wykonanie wydatk6w og6lem w 2007 r. wynioslo 92,2%, w 2011 - 93,2<}'J.
Wykonanie wydatk6w majettkowych w 2007 r, wynioslo 92,5% i bylo to 20,8%
wszystkich wydatk6w. W roku 2011 wykonanie wynioslo 91,6% i bylo to
23,2(1<>.
Wykonanie wydatk6w na zadania inwestycyjne w 2007 r. wynioslo 91,8%
i bylo to 18,60/0wszystkich wydatk6w. W 2011 r. wykonanie to wynioslo 88,7%
i stanowilo 16,6% wszystkich wydatk6w. Trzeba jednak pami~tac, ze w 2007 r.
wydatki na zadania inwestycyjne to takZe splata kredytu kupieckiego na budow~
ICnS w kwocie 6,2 mln zl. Po odliczeniu tej kwoty, wydatki na zadania
inwestycyjne w 2007 r. byly wykonane w 83,1% (byla to kwota 4,9 mln zl), co
stanowilo zaledwie 8,2% wszystkich wydatk6w budzetu (59,4 mln zl). Vv'roku
2011 poniesione wydatki na zadania inwestycyjne realizowane przez urzetd byly
wi~c dwukrotnie wyzsze niz w 2007 r., bo stanowily 16,6% wszy::;tkich
wydatk6w. TakZe wyzsze bylo ich wykonanie (w 2007 r. - 83,1%, w 2011 -
88,7%».
Po zakonczeniu 2007 r. pozostaly niewykorzystane srodki w kwocie 13,9 mln zl,
natomiast po zakonczeniu 2011 r. byla to kwota tylko 4,9 mln zl.
Trzeba tez pami~tac, ze poniesione wydatki letcznie ze zobowietzaniami, kt6re Set
platm~ w kolejnym roku nie moget byc wyzsze niz plan. W 2011 r. poniesione
wydatki wyniosly blisko 86,7 mln zl, a zobowietzania - 2,7 mln zl, co daje
letcznie kwot~ 89,3 mln zl. Stanowi to 96,1% planu. W 2011 r. zrealizowano
wi~c zadania na ponad 96% planu. Plan ten zatwierdzila Rada. Czy takie
wykonanie zadail mozna ocenic negatywnie?
Zwracam si~ wi~c do Panstwa Radnych 0 rzetelne i uczciwe podsumowanie
wykonania budzetu 2011 r. i podj~cie wywazonej decyzji 0 udzieleniu mi
absolutorium.
Proszl,~wzietc pod uwag~, ze RIO w swojej opinii do wniosku 3 czlorlk6w
Komisji Rewizyjnej zwr6cilo uwag~ na koniecznosc uwzgI~dnienia przy
glosowaniu wszystkich dokument6w, w tym zdania odr~bnego 2 pozostalych
czlonk6w Komisji Rewizyjnej. PodkreSlono takZe, iz Rada powinna m',1alic
odpowiedzialnosc Burmistrza za brak pewnych dzialan. Wszyscy pami~tam:~(,ze
wiele razy Rada Miejska nie wychodzila naprzeciw moim propozycjom. 1\1am
nadzie:j~, ze ostatnie wydarzenia zaowocujet Iepszet wsp6lpracet organu
stnowletcego z organem wykonawczym i b~dzie to sru:z:ycspolecznosci Iokalnej
i harmonijnemu rozwojowi Lomianek.
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W za1'l.czeniu przesylam Uchwal~ Nr Wa.109.2012 Skladu Orzekajqcego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 3 kwietnia 2012 roku w celu
sluzbowego wykorzystania.
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UCHWALA Nr Wa.l09.2012
Skladu Orzekaj~cego Regionalnej Izby Obrachunkowej

w Warszawie
z dnia 3 kwietnia 2012 roku

w sprawie opinii 0 przedlozonym przez Burmistrza Gminy Lomianki sprawozdaniu z
wykonania budzetu za rok 2011.

Na podstawie art.13 pkt 5 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 paidziernika 1992
roku 0 regionalnych izbach obrachunkowych (tekstjedn.: Dz.U. z 2001r. Nr 55, poz. 577
z p6in.zm.) - Sklad Orzekajllcy Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warsz~llwie:

Pr;lewodnicz~ca - Bozenna Piotrowska
Czlonkowie - Bozena Zych

- Lucyna Kusinska

Sprawozdanie z wykonania budzetu za rok 2011 przedlozone przez Burmistrzil Gminy
Lomianki opiniuje pozytywnie.

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy 0 regionalnych izbach obrachunkowych od opinii
sluzy odwolanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w
temlinie 14 dni od daty otrzymania niniejszej uchwaly.

Uzas~adnienie

W dniu 30 marca 2012 roku, a wi~c z zachowaniem tenninu okreslonego w
art. 267 ust. 3 ustawy z dni 27 sierpnia 2009 roku 0 finansach publicznych, Regionalnej
Izbie Obrachunkowej w Warszawie przy pismie Burmistrza Gminy Lomianki Nr
B.303J .2012 z dnia 29 marca 2012 roku zostalo przedlozone sprawozdanie z wykonania
budzetu Gminy Lomianki za rok 2011.

Sklad Orzekaj'1.cyRegionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie opiniuj~,~w/w
sprawozdanie dokonal por6wnania go ze sprawozdaniami statystycznymi za rok 2011
oraz uwzgl~dnil nast~puj'1.cekryteria:

I, okreSlon'1.art. 267 Ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. 0 finansach publicznych
(Dz.U. Nr 157, poz. 1240 z p6in.zm.), terminowosc przedlozenia sprawozdania z
wykonania budzetu jednostki samorz'1.duterytorialnego za rok 20 11,

2. szczeg6lowosc i kompletnosc opracowanego przez organ wykonawczy j .S.t.
dokumentu okreslon't art. 267 ust. I pkt 1 i ust. 2 oraz art. 269 cyt. ustawy 0 finansach
publicznych,



3, zgodnosc planowanych i wykonanych kwot dochod6w i wydatk6w ujtttych w
przedlozonym sprawozdaniu z wielkosciami wynikaj'lcymi z uchwaly budzetowej za
rok 2011 po zmianach oraz ze sprawozdan statystycznych za ubiegly rok,

4. zgodnosc wykonanych ir6del dochod6w i kierunk6w ich wydatkowania z
obowi'lzuj'tcymi w tym zakresie przepisami prawa, w tym dotycz'tcy,:~h zadail
zleconych oraz zadan reaIizowanych na podstawie porozumieil,

5. stopien realizacji planu dochod6w i wydatk6w oraz przychod6w i rozchod6w z
uwzgl~dnieniem wyniku budzetu, a takze anaIiztt wyjasnieil przyczyn istotnych
odchylen pomittdzy wielkosciami planowanymi i wykonanymi,

6. zachowanie, wynikaj'tcej z art. 242 ust. 2 ustawy 0 finansach publicznych, relacji
dochod6w biez'tcych do wydatk6w biez'tcych,

7. przestrzeganie - okrdlonego wart. 169 ust. 1 cyt. ustawy z dnia 30 czerwca 2005r. 0

finansach publicznych (Dz.U. Nr 249, poz. 2104 z p6in.zm.) w zwi'tzku z art., 121 ust.
:8 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. Przepisy wprowadzaj'tce ustawtt 0 finansach
pubIicznych (Dz.U. Nr 157, poz. 1241 z p6in.zm.) - limitu obci'tzenia budzetu
jednostki samorz'tdu terytorialnego z tytulu:
·,splat rat kredyt6w i pOZyczek,0 kt6rych mowa wart. 82 ust. 1 pkt 2 i 3 cyt. ustawy z

dnia 30 czerwca 2005r. 0 finansach pubIicznych wraz z naleznymi odse'ikami od
kredyt6w i pOZyczek,0 kt6rych mowa wart. 82 ust. 1 tejze ustawy,

-'.vykupu papier6w wartosciowych emitowanych przez jednostki samorz'tdu
terytorialnego na cele okreslone wart. 82 ust. 1 pkt 2 i 3 cyt. ustawy z dnia 30
czerwca 2005r. 0 finansach publicznych wraz z nalemymi odsetkami i dyskontem od
papier6w wartosciowych emitowanych na cele okreslone w art. 82 ust. 1 tejze
ustawy,

-potencjalnych splat kwot wynikaj'tcych z udzielonych przez jednostktt samorz'tdu
terytorialnego por~czen i gwarancji,

8. przestrzeganie - okreSlonego wart. 170 ust. 2 cyt. ustawy z dnia 30 czerwca 2005r. 0

finansach pubIicznych w zwi'tzku z art. 121 ust. 8 cyt. ustawy I>rzepisy
wprowadzaj'tce ustawtt ofinansach pubIicznych - Iimitu zadluzenia j~dnostki
samorz'l.du terytorialnego w stosunku do planowanych dochod6w,

9. zgodnosc zastosowanej klasyfikacji budzetowej z rozporz'tdzeniem Ministra Finans6w
z dnia 12 marca 201Or. w sprawie szczeg6lowej klasyfikacji dochod6w, wydatk6w,
przychod6w i rozchod6w oraz srodk6w pochodz'tcych ze ir6del zagranicznych (Dz.U.
Nr 38, poz. 207 z p6in.zm.).

Spra'lvozdanie z wykonania budzetu Gminy Lomianki w 2011 roku spelnia -"vymogi
wynikaj'tce z cyt. przepis6w. Jak ustalono:

1. Dochody og61em zrealizowano w kwocie 85.547.125,98 zl, co stanowi 98,41% planu
i o:znacza spadek w stosunku do 2010 roku 0 ok. 1,1°1ct.
Stanowi'tce ok. 4,55% og6lu wplyw6w roku 2011 dochody maj'ttkowe wykonane
zostaly w 89,77% planu, zas dochody biez'tce w 98,86%.



Skutkiem obnizenia przez Rady Miejski! w Lomiankach g6rnych stawek pcdatkowych
wplywy do budzetu Gminy byly nizsze 0 kwoty 1.434.732,90 zl, co stanowi ok. 1,7%
wykonanych dochod6w, natomiast w wyniku decyzji organu podatkowego
dotyczqcych ulg, zwolnien, umorzen zaleglosci podatkowych oraz rozlozen]~ana raty i
odroczenia tenninu platnosci podatk6w zrealizowano wplywy nizsze 0 584.:1148,97 zl.

2..Wydatki og61em wykonano w wysokosci 86.679.983,18 zl, tj. w 93,21°.10 planu. Byly
one nizsze 0 ok. 9,5% od wydatk6w poniesionych w roku 2010.
Zrealizowane na poziomie 91,61% planu wydatki majqtkowe stanowily ok 23,18%
og6lu poniesionych w 2011 roku wydatk6w. Wydatki biez'l.ce wykonano w 93,70/0
zaplanowanych kwot.
Wydatki zwi'l.zane z realizacj'l. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi'l.zywania
Problem6w Alkoholowych stanowily 79,4% planu, zas na Przeciwdzialanie
Narkomanii wydatkowano 58,55% zaplanowanych srodk6w.

3. >.Tie stwierdzono na koniec opiniowanego okresu wykonania wydatk6w ponad
wie1kosci uj~te w planie.

4.W wyniku realizacji budzetu w roku 2011 uzyskano deficyt w kwocie 1.132.857,20 zl.
'W uchwale budzetowej po zmianach organ stanowi'l.cy zaplanowal deficyt w
wysokosci 6.064.079,18zl.
Zrealizowane na koniec okresu przychody wyniosly 8.981.718,44 zl (100,13~1,1o planu)
i zloZyly si~ na nie:
- wolne srodki 2.081.718,44 z1oraz
- wyemitowane papiery wartosciowe 6.900.000,00 z1.
Rozchody wykonano w 100% planu, tj. w kwocie 2.906.009,24 zl.

5. Zachowane zostaly limity obciqzenia budzetu i kwoty dlugu jednostki, okrdlone w
art. 169 i art. 170 ustawy 0 finansach publicznych a 2005 roku obowi'l.zuj'l.ce w roku
2011 wzwi'l.zku z art. 121 ustawy Przepisy wprowadzaj'l.ce ustaw« 0 finansach
publicznych.
Na podstawie sprawozdania Rb-Z ustalono, iz zobowi'l.zania Gminy LomiOlnki na
koniec roku 2011 wg tytu16w dluznych wyniosly 37.507.598,32 zl i stanowily 43,84%
wykonanych dochod6w. Na powyzsz'l. kwot~ skladajq si~:
- zobowiqzania z tytulu zaci£l.gni~tychpOZyczek
i kredyt6w dlugoterminowych 10.607.087,85 z1

- wyemitowane obligacje 26.900.000,00 zl oraz
- zobowi'l.zania wymagalne 510,47 zl
Ponadto Gmina wykazala niewymagalne zobowiqzania z tytulu udzielonych pcr~czen
i gVv'arancji0 wartosci nominalnej 5.668.717,37 zt.
Wskainik obci'l.zenia budzetu splatami zadluzenia l'l.cznie z kosztami obslugi dlugu
wyni6s15,48% wykonanych dochod6w.



6. Wraz ze sprawozdaniem z wykonania budzetu przediozona zostaia Regionalnej Izbie
Obrachunkowej w Warszawie informacja 0 stanie mienia komunalnego Gminy
Lomianki.

Skiad Orzekajqcy Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, biorqc pod
uwagt( powyzsze ustalenia, a takZe wyjasnienia zawarte w sprawozdaniu, wydai opinit(
jak w sentencji uchwaly.

l'RZEWODNICZ.I\CA
. Skladu On:ekaj~cego

RegJonalneJ Izby Obrachunkowej7!qz wfu.iawie V"..,) /:0 .if.J-t·..._sAmgr ozetma trowslca



OIPINIA KOMISJI REWIZY JNEJ
RAOY MIEJKIEJ w t.omiankach

w sprawie
t.clmianek -

oceny wykonania budzetu za 2011 r oraz udzielenia Burmistrzowi
a b so I u tor i urn za 2011 rok

KOMISJA REWIZY JNA dokonafa analizy przedfozonego przez Burmistrza
tomianek sprawozdania z wykonania budzetu za 2011 rok wraz z cz~:';ciq opisowq
dmyczqcq rzeczowego wykonania ustalonych zadan oraz gospodark~ majqtkiem gminy i

NE:GATYWNIE OPINIUJE WYKONANIE BuoiETU GMINY t.OMIANKI ZA 2011 ROK
Komisja Rewizyjna - wnioskuje do Rady Miejskiej w t.omianki 0 nio udzielenie
Burmistrzowi t.omianek - A b 5 0 I u tor i u m za 2011 rok.

Przewodniczqca
Czfonkowie

- Ewa Sidorzak
- Marek Zielski
- Maria Zalewska
- Sfawomira Laskowska
- Wojciech Berger

badajqc realizacj~ budzetu Gminy lomianki w roku 2011, po zapoznaniu si~ z
dokumentacjq zwiqzanq z wykonaniem budzetu, w tym: sprawozdaniem z wykonania
bud;~etu za 2011 rok, informacjq 0 stanie mienia komunalnego na dzien 31.12.~'011 r, opiniq
RIO wyjasnieniami zfozonymi przez Skarbnika gminy oraz wynikami przeprowadzonych
kontroli - ustalifa co nast~puje:

Z analizy przedfozonego Radzie sprawozdania wynika, it sprawozdanie
sporzqdzone zostafa zgodnie z art. 267 ust.3 ustawy 0 finansach publicznych i przekazane
radnym w ustawowym terminie.
SprElwozdanie z wykonania budzetu Gminy lomianki w 2011 roku spefnia wymogi
wynikajqce z przepis6w prawa pod wzgl~dem statystycznym, formalnym i rachunkowym.
Nie stwierdzono wykonania wydatk6w ponad wydatki okreslone w planie.

Komisja Rewizyjna w swojej analizie posfugiwafa si~ wartosciami w pefnych zfotych,
zar6wno po stronie dochod6w jak i wydatk6w.
Ustalono:

Hada Gminy podejmujqc uchwaf~ budzetowq na 2011 r. Nr VI 14/20 z dnicl 27
stycznia 2011 roku przyj~fa budzet gminy planujqc:

dochody w wysokosci
wydalki
deficyt budzetowy

84.881.638 zf
85.890.471 zf
1.008.832 zf

V\/ okresie roku budzetowego 2011, Burmistrz Miasta w ramach upowainien Rady
Miejskiej wprowadzH 9 uchwaf zmieniajqcych budzet oraz dokonaf 45 zmian po stronie
dochodowej i wydatkowej budzetu miasta Zarzqdzeniami Burrnistrza. I tak po stronie



dochod6w planowany budzet Gminy tomianki zostat zwi~kszony 0 kwot~ 2.0r;1.346 zt, CO

stanowi wzrost 0 2,4 % w stosunku do pierwotnie przyj~tej wielkosci. Po stronie wydatk6w
buclzet miasta zostat zwi~kszony 0 kwot~ 7.106.592 zt tj. 0 8,3 % w ~:,tosunku do
pierwotnie przyj~tego planu. W tym kwota 6.900.000zt - 8,03 % stanowi wydatki
zrealizowane z wyemitowanych obligacji.
Po zmianach planowane dochody wyniosty 86.932.984 zt. Kt6re zrealizowano w kwocie
86.488.691 zt, co stanowi 96,85 % planu
Wydatki zaplanowane po zmianach w kwocie 92.997.063 zt. zostaty zrealizowane w
kwocie 86.679.983 zt, co stanowi 93,21 %. planu .
Wynik finansowy na dzien 31.XII.2011 r. przedstawia deficyt budzetowy w kwocie
1.1:S2.857 zt

W ramach dochodow biezClcych, ktore w 2011 r. wyniosty 81.656.39:;~zt. i byty
wy~~sze 0 1.180.607 zt. w stosunku do roku 2010 (80.475.785 zt.) Dochody wtasne
buclzetu Gminy zrealizowano w kwocie 67.330.287 zt.- na poziomie roku 20'10 ( 2010 -
67.314.062 zt.)
Zre,alizowane dochody majCltkowe wyniosty 3.890.733 zt. co stanowi 89,77% planu i
byty nizsze 0 14,1 % od realizacji w roku 2010 ( 4.529.531 zt).
W ramach dochod6w majqtkowych realizowane Sq projekty z roku 2009 i 2010. Jedynym
wi~~\szym wnioskiem ztozonym przez gmin~ w roku 2011 r.- w ramach dochod6w
majc:ttkowych-, jest budowa Orlika przy Szkole Podstawowej Nr 1.
Nalezy zauwazyc, ze wygaszanie inicjatywy sciqgania na inwestycje srodk6w
zewn~trznych - brak nowych wniosk6w, spowoduje pozbawienie gminy dodatkowych
dochod6w i ponowny zast6j w tej dziedzinie.
W roku 2009 i 2010 ztozono wnioski na realizacj~ program6w z udziatem srodk6w unijnych
na kwot~ 18.145.801 zt. Do konca 2010 roku zrealizowano 8.520.429 zt. W roku 2011 z tej
puli zrealizowano 6.593.641 zt. Pozostate srodki, zgodnie z oswiadczenienl skarbnika
gminy, zostanq wykorzystane, zgodnie z podpisanymi umowami, do konca roku 2013.

Najwi~kszq pozycjq w grupie dochod6w wtasnych Sq:
- ud;~iatygminy w podatkach stanowigcych doch6d budzetu panstwa ( PIT i CIl) kt6rych
realizacja w roku 2011 wyniosta 44.310.765 zt. co stanowi 51,80% dochod6w og6tem i Sq
na poziomie roku 2010 R6znica - 0,24%
- doc;hody z podatk6w i optat lokalnych Gminy tomianki wyniosty tqcznie 17.0!~2.436 zt. (
w roku 2010 -15.861.020 zt), co stanowito 95,'12% planu i 19,98% wszystkich dochod6w
budzetu.

Z analizy wykonanych dochod6w wtasnych z tyt. podatk6w i optat lokalnych oraz
udziatu w podatkach PIT i CIT wynika, ze osiqgni~to dochody wyzsze w stosunku do
roku 2010 0 kwot~ 944.649 zt. co stanowi 1,1% dochod6w og6tem.

Najnizsze wykonanie wykazano w poz. Dotacje z funduszy celowych - 50,1% planu
oraz :;rodki na realizacj~ projekt6w wsp6ffinansowanych z budzetu UE - 63, ':6 % planu
Brak realizacji dochod6w z tego tytutu spowodowane jest wstrzymaniem cz~sci
dofinansowania przez jednostk~ wdrazajqcq.

Dochody z majqtku gminy zrealizowano na poziomie roku 2010, w kwocie 1.742.162
zt. Gt6wnq pozycjq w tej grupie stanowiq dochody z najmu i dzierzawy pomieszczen w
ICDS·· 1.434.523 zt. - wzrost w stosunku do roku 2010 0 234.218 zt. Zwi~kszenle wynika z
uregu lowania naleznosci Zwiqzku Koszyk6wki.
Wpty'll\Iy z tyt czynszow za mieszkania komunalne w tym samym czasie wyniosty
zaledwie 112.687zt wzrost 0 14.539 zt. w stosunku do roku 2010 (98.148 zt.) mimo



zwi~kszenia ilosci oddanych mieszkan komunalnych 0 33 lokale. Przyczyn nie
wyjasniono

Na przestrzeni roku budzetowego 2011, znacznie zwi~kszyty si~ dechody z tyt.
subwencji oswiatowej. Wp~yw srodk6w z budzetu panstwa z tego t~/t., to kwota
10.945.038 zt co stanowi 12,79 % dochod6w og6tem. Wzrost w stosunku de roku 20100
15,38% (9.485.317 zt.)
Struktur~ dochod6w zrealizowanych w 2011 r przedstawia wykres nr 1.

mllokalne
Wsubwenqa
IIlI ozoslale

WPIT i CIT
IIIZ maJqlku 9

Ocywpr
Odolaqe c z b P

W roku 2011 na skutek nie zastosowania g6rnych stawek podatkowych, Rada na
wniosek burmistrza obnizyta dochody z podatk6w lokalnych 0 kwot~ 1.434. 732 z~.
Zwolnienia Burmistrza z tyt podatku od nieruchomosci wyniosty 57.187 zt. Umorzenia to
kwota 155.573, roztozenie zalegtosci podatkowych na raty - 371.588zt. Decyzje te
zmniejszyty wptywy do budzetu 0 584.348 zt. tqcznie zmniejszone dochody w roku 2011
stanowiq kwot~ 2.019.080 z~,tj 2,33% zrealizowanych dochod6w.

Plan wydatkow na rok 2011 wykonany zosta/ w wysokosci 86.679.983 z/. co stanowi
93,2'1% planu po zmianach
Wyo/atki biezqce zrealizowano w kwocie 66.589.987 Z/. co stanowi 93,7 % pl6'nu. Wzrost
o 3. tl:33.687 zl tj. 10,58 %, willcej niz w roku ubieglym (62.956.300 z/)
Wyd,rJtki majqtkowe zrealizowano w kwocie 20.089.996 zl - 91,61% planu, 0

12.702.056 zl- 16,32% mniej niz w roku 2010 (32.792.052 z/.). Zrealizowane wydatki
majqtkowe stanowiq 23,2 % wszystkich poniesionych wydatkow. W roku 2010 stanowily-
34,2':11 wydatkow ogo/em.
Najwyzszy procentowy udziat w wykonaniu wydatk6w budzetowych osiqgni~to w

nast~lpujqcych dziatach:

• 801 - Oswiata i wychowanie - 24.279.661 zt. - 28 %
• 900 - Gospodarka komunalna ---15.619.046 zt,- 18,01 %
• 600 - Transport - 13.556.809 zt.·· 15,64 %
• 750 - Administracja publiczna - 9.065.311 zt. - 10,46 %
• 921·· Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego -7.074.658 zt - 8,16 %
• 852 .. Pomoc spoteczna '" 4.419.861 zt. - 5,09 %



tqcznie - 85,36 % budzetu
14,64 % budzetu stanowiq wydatki w pozostafych dziafach.

D:ziaf 400 - Plan 331.500 Zf , w tym biezqce 20.000 Zf, majqtkowe 311,500zt
znealizowane w kwocie 21.058 zt. co stanowi 6,35% planu. Drastycznie niski %
wykonania.
W dziale 400-zrealizowano 1 zadanie- budowa zdroju ulicznego, na kt6re 'Nydatkowano
kwot~ 6.150 Zf Pozostafe zadania nr 12/08 i 20/10 - Zapewnienie bezpieczenstwa
zaopatrzenia mieszkanc6w w wod~ poprzez budow~ sieci wodociqgowej na terenie
so~ectw: Dziekan6w Nowy, Polski, Lesny, Sadowa, Kiefpin i tomianki Dolne, mimo ich
wielkiej wagi dla mieszkanc6w, nie zostafy zrealizowane. Wg zfozonego wyjasnienia, w
dniu 29.12.2011 podpisano porozumienie 0 odstqpieniu od zawartej umowy. Nie
w}'jasniono powod6w braku realizacji zadan bardzo waznych dla spotecznosci
ro~(alnej.
D2:iaf 600 - Plan 14.662.371 (25.734.567) zt wykonanie 13.556.809 Zf (25315.162) Zf.
co stanowi 92,5% planu w tym na :
- transport zbiorowy kwot~ 3.791.576 zt. przeznaczono na dopfaty do przejazd6w w
Kornunikacji Miejskiej tomianki, dopfaty do linii podmiejskiej 701- 311.333. wsp61ny bilet-
37'1.591 Oraz 570.000 Zf na zakup nowego autobusu.

drogi publiczne gminne wydatkowano kwot~ 6.740.172 (21.722.467) zt. w tym
wydatki biezqce 786.340 Zf dotyczqce remont6w cZqstkowych nawierzchni asfaltowych,
wyr6wnywanie ulic kruszywem, progi zwalniajqce, oznakowanie drogowe, I<onserwacja
sygnalizacji itp. Na wydatki majqtkowe przeznaczono kwot~ 5.953.832 zt. (20.265.912
zt). Udziaf w dochodach tych wydatk6w przedstawia wykres 2.

Drogi gminne
% udziat wydatk6w w dochodach

Wykms przedstawia % udzia/ wydatk6w bietClcych i inwestycyjnych w latach 2008 - 2011
przeznaczonych na dragi publiczne w gminie, w stosunku do asiqgnif?tych
dachod6w ag6/em .



Nastapit drastvczny spadek wydatk6w na infrastruktur~ drogowa w gminie. W
stosunku do roku ubiegtego. Przy por6wnywalnych dochodach wtasnl{ch, wydatki
n'~1infrastruktur~ drogowa, zmniejszyty si~ 0 14.982.295 zt. czyli 0 69%

Dziaf 700 -Gospodarka mieszkaniowa.
Na realizacj~ zadan w tym dziale wydatkowano kwot~ 1.071.249 zt co stanowi 82,4 %
plcmu.
W dziale tym zrealizowano wydatki biezqce w kwocie 657.093 zt. dot. ods.zkodowan za
grunty zaj~te pod drog; publiczne oraz wydatki na biezqce utrzymank:! budynk6w
kornunalnych w kwocie 384.442 zt. Przy czym nalezy zaznaczyc, i:H wszystkie
~~:ychody osiagni~te z wynajmu mieszkan wynosza zaledwie 29% poniesionych
~:datk6w biezacych w tm rozdziale.

Dz,iaf750 - Administracja publiczna.
Zaplanowano wydatki w kwocie 9.465.712 zt. Zrealizowano w kwocie 9.06:5.311 zf. co
stanowi 95,8% planu.( 2010- 9.088.521 zt) W roku 2011 wydatki na administracj~
publicznq pozostaty na tym samym poziomie co w roku 2010
Gt6wnym obciqzeniem tego dziatu Sq wydatki biezqce na urzqd gminy, kt6re w:{noszq
7.9'15.582 zt i Sq wyzsze 0 0,88 % w stosunku do wykonanych w roku 2010 (7846.803
zL)
Gt6wnie Sq to:
- wynagrodzenia ; pochodne - 6.689.246 dla 100,34 et.
- pozostata kwota gt6wnie przeznaczona na wydatki biezqce np. energia, ogrznwanie,

optaty pocztowe i telefoniczne.
Kwota wydatk6w na administracj~ zawsze jest kontrowersyjna. Nie nmiej jednak

zwal nianie pracownik6w winno przyniesc obiecane oszcz~dnosci, kt6rych kR si~ nie
dopatrzyta. Ponadto, mozemy zauwazyc, ze procentowy udziat wydatk6w na administracj~
w stosunku do dochod6w w roku 2011 nie zmalaf. Przy czym wydarki stuzqce
bezposrednio mieszkancom - analogicznie w tym samym okresie ulegclty r6wniez
zmnil3jszeniu. Wydatki na drogi gminne i transport lokalny, w roku 2010 - 29% dochod6w,
a VII roku 2011 tylko 16 % mimo, it. ponad 90% zrealizowanych zadan posiadafo
dokumentacj~ technicznq i przygotowany front rob6t. W tym samym okmsie udziat
wydatk6w na administracj~ publicznq utrzymuje si~ na tym samym poziomie.
Opisane relacje ilustruje wykres nr 3

Wykr~~snr3

% udzia' wydatkow dzia'u 600 oraz750 w
dochodach w 2008 --2011
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D:j~ial801- Oswiata i wychowanie
Poniesione wydatki w dziale 801, to kwota 24.279.667 zt co stanowi 94,97 % planu.
D~~iaf854- edukacyjna opieka wychowawcza - zrealizowano w kwocie 731.~:,~41zt- 94 %
planu.

Od wielu lat oswiata i wychowanie w budzecie gminy zajmuje czotowe miejsce. W
budzecie 2011 roku wydatki stanowiq 28% wydatk6w og6tem. W tym, wy.:::latkipokryte
subwencjq oswiatowq stanowiq 44% tj 10.945.038 zf.( 2010 - 9.485.317 zt )Pozostate
wydatki zwiqzane z oswiatq tj. 13.334.629 zf Gmina pokrywa z dochod6w wta:snych.

W stosunku do roku 2010 wydatki na oswiat~ oraz edukacyjnq opiek~ wychowawczq, nie
ule!~tyzmianie i wyniosty ponad 25 mln zt.
o f(wot~ 1.459.721 zt wzrosfa subwencja oswiatowa w stosunku do 2010 r

Dzial 900- gospodarka komunalna i ochrona srodowiska.
Wydatki na gospodark~ komunalnq wyniosfy 15.619.046 zt co stanowi 91,43% planu. Na

wyclatki biezqce przeznaczono 10.160.744 zt ( 89,2% oraz na wydatki majql,kowe kwot~
5.41;8.301 zt. - 95,9% Planu

Na gospodark~ sciekowq wydatkowano 7.921.022 zt co stanowi 90,65% planu w tym:
Kwota 2.800.416 zt,- 77,42% planu, to wydatki biezqce, dotyczqce doptat do wody
sciek6w stanowiqcych ustugi dla mieszkanc6w.

Wydatki majqtkowe w 2011 r wyniosty 5.458.301 zt w tym na irwestycje w
infmstruktur~ wodno - kanalizacyjnq wydatkowano kwot~ 5.120.605 zt.

Budowa sieci wodociqgowo-kanalizacyjnej byta i jest jednq z najwazniejs:2:ych zadan,
oczekiwanych przez mieszkanc6w. Byta tez podstawowym, priorytetowym zadaniem, jakie
posltawita rada Burmistrzowi do wykonania. Niestety, mimo wielokrotnydl deklaracji
przyspieszenia tych inwestycji, rzeczywiste wykonanie nie odbiega ad realizacji w roku
2010. Przy czym nalezy zaznaczyc, ze nie wykonano zaplanowan:vch zadan
inwestycyjnych w dziale 400 - budowa sieci wodociqgowej na terenadl sotectwa:
Lomlanki Dolne, K~pa Kietpinska, Sadowa, Dziekan6w Polski i Dziekan6w Lesny.(
rozslrzygni~ty przetarg 10/2010)
Realizacja wydatk6w wynosi zaledwie 1,97 % planu. Wg ztozonych objasnien w dniu
29,1'1.2011 strony odstqpHy ad umowy. Brak szczeg6towych wyjasnien powodu
zaniechania realizacji tego zadania przez catv 2011 r.

Bardzo niskie wykonanie wydatk6w dotyczgcych gminnego programu usuwania
azbe:stu, rozdziaf 90002 - gt6wnie stanowiacego pokrycia dachowe budvnkc:w naszych
mies;~kanc6w, Tylka 59,14 % planu przy ogromn-ym zapotrzebowaniu spotecznym, nie
znajc!uje uzasadnienia.

Rozdziaf 90095 - pozostata dziatalnosc - zawiera wydatki na utrzymanie ICDS-u. Jest to
kwota 4.704.554 zf. a 9,8 % wi~cej niz w roku 2010 (4.283.369 zt). w tym; na wydatki
majqltkowe przeznaczono kwot~ 79.919 zt. (133.964zt). Dochody uzyskiwane przez
jednostk~ wyniosty 2.474.333zf (2010-1.830.640 zt) i pokrywajq 52% (.2010-43%)
wydalk6w.

Na wydatki majCltkowe w gminie, w 2011 roku przeznaczono kwot~
20.08!9.996 zt co stanowi 23,2% (34,2%) wydatk6w og6tem. W stosunku do roku 2010 na
wydatki majqtkowe przeznaczono 0 12.702.056 zt tj. 63% mniej.
W roku 2011 zaciqgnif?to kredyt w formie obligacji komunalnych w kwocie 6.900.000zt z
przeznaczeniem nie na realizacj~ inwestycji, leez na zadania biezqce. WprawdzI8 ponad 3



mln z obligaeji przeznaezono na inwestyeje wodno- kanalizaeyjne ale jednoezesnie
wyeofano wezesniej przeznaezone srodki wtasne z tyeh inwestyeji.

W ramaeh wydatk6w majqtkowyeh zrealizowano zadania inwestyeyjne w
kwoeie 14.419.996 zt. co stanowi 88,69% planu po dokonanyeh zmianaeh. Wydatki te
stanowiq 16,63 % wydatk6w og6tem
Wydatki majqtkowe w lataeh 2009-2011 obrazuje wykres nr 5

WJlkres nr 5
40 000 000 WYDATKI MAJt\TKOWE

w Jatach 2009 do 2011

2009
@lwycTatkimajqtkowe-- 34768006

~- -~--- ._._---~~--

Przedstawiona analiza i opinia do wykonania budzetu za 2011 r, stanowi wyeinek,
naszym zdaniem najwazniejszyeh zagadnien i zadan, wyst~pujqeyeh podezCls realizaeji
bud2:etu. Nie mniej jednak obrazuje znaezne negatywne zmiany w realizaeji zadan
stuz'leyeh spoteeznosci lokalnej.
Zanieehano wielu rozpoez~tyeh wezesniej zadan inwestyeyjnyeh. Dziatania BUimistrza nie

byty nakierowane na zaspokojenie potrzeb mieszkane6w, a w szezeg61nosei ieh
oczekiwan, co do infrastruktury teehnieznej i spotecznej, z uwz£ll~dnieniem
zr6wnowazonego rozwoju Gminy, leez na administrowaniu urz~dem.
W rol~,U2011, mimo zaciqgnj~cia kredytu w formie obligaeji komunalnyeh w kwocie
6,900.000 zt., udziat wydatk6w majqtkowyeh znaeznie zmalat z 34 do i 23% wyclatk6w
og6tE!m.W tym samym ezasie wydatki biezqce ulegty zwi~kszeniu z, 65 do 76%,
wydatk6w og6tem, co pokazuje wykres nr 6.
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R6wniez w przeciwienstwie do roku 2010 nastqpif drastyczny spadek inwestycji w dziale
600 - dragi publiczne gminne, co obrazuje wykres nr 7

Od poczqtku kadencji rady na inwestycje sfuzqce mieszkancom, gf6wnie dragi,
kanalizacj~, obiekty sportowe, plac6wki oswiatowe, przeznaczano tylko 16% budzetu
gmin\l.
Nie zrealizowano zadan inwestycyjnych og6/em na kwot~ 1.839.024 zf co stanowi 11,31 %
planu. Tabela 2a sprawozdania.
Zerawe wykonanie zadan inwestycyjnych, kt6re nie znajduje uzasadnienia odnotowano:

Zad. Nr.12/o8 i 20/10 dot. budowy sieci wodociqgowej na terenie sofectwa: Dziekan6w
Polski, Nowy, Lesny, Kiefpin, Sadowa Plan po zmianach 301.000 zf wykonanie ,,0"
Zad .Nr 76/07 - budowa chodnika Z odwodnieniem w ul Kusocinskiego Plan po zmianach
116.000 zf wykonanie - ,,0"W cz~sci opisowej do sprawozdania napisano( str 30) it"
wystqpiono z wnioskiem 0 zwi~kszenie wartosci zadania zgodnie z kosztorysem
inwestorskirn. Wniosek nie uzyskaf akceptacji Rady." Tak sfortTlufowane uzasadnienie nie
wykonania zadania jest ktamstwem.
Zad. 67/07 -- przebudowa ul. Wislanej, od Rolniczej do Brzegowej Plan po zmiarach



lad 111/07 przebudowa ul. Armii Poznan Plan po zmianach 310.000 zf. wykonanie 13.899
zf tj. 4,48% planu
lad 32/08 Budowa AI. Chopina Plan po zm. 10.000 ( dokumentacja) wykonanie ,,0"
Podobnie ( tabela 2a) nie przygotowano dokumentacji technicznej do
zaplanowanych 8 zadan w dziale 600 rozdziat 60016 - drogi publiczne gminne-
wykonanie planu " 0"

Analogicznie nie zrealizowano zaplanowanych zadan inwestycyjnych w dziale 900 rozdziaf
90015- oswietlenie ulic, plac6w i dr6g na terenie gminy. Plan po zmianach wyni6sf
449.823 zf. wykonanie 257.776 zf co stanowi 57,31% planu. Nie przystqpiono do 2 zadan
- \ivykonanie wynosi " 0"

Zobowictzania og6tem na dzien 31 grudnia 2011 to kwota 40.391.264 zt, w 1ym:
- 8.607.087 zf - kredyt z BGK zaciqgniE;ltyw latach poprzednich na budowE;lICDS,

- 2.000.000 zf - pozyczka zaciqgniE;lta w latach poprzednich z NFOSiGW na budowE;l
infrastruktury wodno- kanalizacyjnej,
26,,900.000 zt. - wartosc wyemitowanych obligacji komunalnych. W roku 20',)9- 10mln w
rok.u 2010- 10 mln przeznaczonych na realizacjE;linwestycji gminnych oraz IN roku 2011-
6,9mln, przeznaczonych gf6wnie na zadania biezqce.
lobowiqzania wymagalne to kwota 510 zf.

W stosunku do roku 2010 zadfuzenie Gminy tomianki wzrosfo 0 3.H111.643zf.
WSlkainik dtugu na koniec okresu sprawozdawczego wynosi 43,84% wykonanych
dochod6w og6tem.
Pozostafe zobowiqzania, to nadpfaty w podatkach i zobowiqzania biezqC<:~jednostek
buolzetowych. Stanowiq one 3,38% t.acznie procentowy udziat zobowiazan i dtugu
R!!!!'icznego w dochodach wynosi 47,22%
Nizej przedstawiony wykres przedstawia stan wszystkich zobowiqzan na przestrzeni
ostatnich 2 lat.

Wyk.res Nr 1

•



Ol~)ciazeniebudzetu gminy z tytulu splat zadluzenia lacznie z kosztami obslugi dlugu
~_roku 2011 wynosi 5,48% zrealizowanych dochod6w i miesci sie w gt:anicach nor
us~talonych prawem.

Podstawowym problemem tomianek komplikujqcym wszystkie inwestycje na
terenie gminy, Sq nieuregulowane do tej pory r6zne tytUfy wtasnosci poszczeg',:>lnych
odcink6w pas6w drogowych. W wi~kszosci drogi publiczne przebiegajq przez prywatne
nieruchomosci. Aby mozna byto realizowac inwestycje systematycznie od kilku lat
podejmuje si~ szereg dziatan zwiqzanych z komunalizacjq nieruchomosci ora;~regulacjq
wfasnosci dziatek drogowych.
W roku 2011 znalazty finat wnioski zhzone w latach wczesniejszych na skutek czego
skomunalizowano 7 nieruchomosci; podpisano 4 akty notarialne nieruchomosci
przekazanych przez mieszkanc6w; 5 dziatek drogowych decyzjq wojewody przeszty na
wfasnosc Gminy oraz 25 dziatek wynikajqcych, gt6wnie z podziatu grunt6w na ul.
Ko~~.cielnaDroga, zwi~kszyty majqtek gminy.
Dochody uzyskane z tytutu wykonywania praw wtasnosci i innych praw majqtkowych w
roku 2011 wyniosty 2.006.370 zt.

Z przedstawionej analizy i oceny wykonania budzetu Gminy tomiank w roku
2011 wynika, iz drastycznie, w ciqgu jednego roku zmniejszyty si~ wydatki na :z:adania
zwi':lzane z infrastrukturq miasta j teren6w wiejskich. Jednoczesnie znacznie zwi~kszyty
si~ wydatki biezqce. Dochody biezqce, bez dodatkowych srodk6w uzyskanych z zewnqtrz
na programy UE sa na poziomie roku 2010. Natomiast znacznie zmniejszyty si(~dochody
majqtkowe. Brak kreatywnosci w aplikowaniu nowych wniosk6w na programy z
dofinansowaniem zewn~trznym. Ponadto, zwi~kszono zad+uzenie gminy, a uzyskane z
obli9acji srodki nie zwi~kszYfY wydatk6w inwestycyjnych, Sfuzqcych spoteczno~ci lokalnej,
lecz przeznaczono je gt6wnie na potrzeby biezqce. Rosnqcy udziat wydatk6w biezqcych
w wydatkach og6tem, nie SfUZYmieszkaricom, zmniejsza majqtek gminy i swiadczy 0

kr6tkowzrocznosci i braku efekt6w w przysztosci podejmowanych dziatan. Zam ast rozwoju
gminy widzimy stagnacj~ i rozrzutnosc.

W ramach oceny realizacji budzetu w rozdziale 60016 - drogi publiczne gminne,
Zesp6f Kontrolny Komisji Rewizyjnej, dokonat kontroli jednego zadania inwestycyjnego nr
6/07 " Budowa chodnika w ul. Wiosennej na odcinku od ul. Zachodniej do ul. Kolejowej
wraz z odwodnieniem".
W wyniku analizy przekazanych dokument6w przez Skarbnika Gminy , dotyczqcych
realizacji i finansowania zadania, oraz w wyniku analizy dokument6w uzupetniaJqcych, dot
zad El/07 a znajdujqcych si~ w Referacie Inwestycji, Zesp6t Kontrolny w Protokole z dnia
12.06.2012r. przedstawif analiz~ dokument6w i wnioski z niej ptynqce.

Burmistrz w dniu 12.06.2012r. otrzymaf protok6t z kontroli i zgodnie z regulaminem w
ciqgu 7 dni odniesie si~ do ujawnionych nieprawidtowosci majqcych wptyw na realizacj~
budzetu.
Do najwazniejszych, Zdaniem Zespofu kontrolujqcego, wymagajqcych szczeg6nych

wyjas,nieri, nalezy:

• Burmistrz dokonaf zmian w umowie, zawartej w wyniku wyboru najkorzy:;tniejszej
oferty w trybie przetargu nieograniczonego nr RZP.271.25.2011 r. zmienic!jqc jej
zakres, termin zakonczenia oraz wynagrodzenie za wykonanie przedmiotu umowy,
w wyniku czego,



Zdlaniem kontrolujqcych, naruszyl Art.7ust. 1 ustawy 0 zam6wieniach plJblicznych,
tj. ludzielenia zam6wienia publicznego, kt6rego przedmiot lub warunki zostaly
oklreslone W spos6b naruszajqcy zasady uczciwej konkurencji,

• W opinii Zespotu Kontrolujqcego, nie wystqpity przestanki enumeratywnie wskazane
w §2 pkt. 2 umowy zasadniczej , kt6re pozwalaty by na zmian~ terminu wykonania
rob6t i stanowHy podstaw~ do odstqpienia przez Burmistrza od naliczenia
umownych odsetek karnych.

W Itej sytuacji zachodzi podejrzenie, ze Burmistrz naruszyl ustaw~ 0 dyscyplinie
finans6w publicznych , poprzez odstqpienie od naliczenia naleznych Gminie kar
umownych w kwocie stanowiqcej iloczyn ilosci dni pozostania w zwloce ( 32 dni) i
0,2% kwoty 250.184,78 zl.

Ponadto w ramach analizy sprawozdan budzetowych w roku 2011 Komisjel Rewizyjna
zwr6cita uwag~ na sprawozdanie Rb-28S za III kwl 2011 r.
W sprawozdaniu tym wykazano zobowiqzania wymagalne w rozdziale 90095 §
4260,4270,4300,4350,4370. W ztozonym do RIO wyjasnieniu do sprawozdaniEI Rb-28S
Burmistrz napisat: Wykonanie plus zobowiqzania ( w tym wymagalne wynikajq.z: faktu nie
przyj~cia przez Rad~ Miejskq tomianki zmian w budzecie przedstawionych przez
Burrnistrza) Zdaniem Komisji Rewizyjnej ztozone wyjasnienie jest nieprawdziwe. Ostatnia
zmiana w budzecie byta dokonana uchwatq Nr XIV/79/2011 z dnia 26.09.2011 r. i
Wsz\lstkie zaproponowane przez Burmistrza zmiany zostaty przez Rad~ Miejsk,.~
zatwierdzone.

WNjlOSEK KONCOWY

, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w tomiankach na posiedzeniu w
n/8 pefnym skfadzie w dniu 13 czerwca 2011 r. zakonczyfa analiz~ i wnioskuje 0

udzie/enie absolutorium Burmistrzowi tomianek z wykonania budze1u w roku
201'1.

W gfosowaniu jawnym wzi~li udziaf wszyscy czfonkowie komisji.

W 'k I . . - "I) . " 'Jym 9 osowal1la. "za - .., "przeCIW -.Y.,

Wniosek 0 udzielenie Burmistrzowi Miasta tomianek absolutorium z tytutu wykol1ania
budzetu Gminy tomianki za roku 2011 r. Komisja przyj~ta w gtosowaniu jawnym



Zdanie odr~bne (votum separatum) Czlonk6w Komisji Rewizyjnej

od wniosku Komisji Rewizyjnej 0 nieudzielenie absolutorium Burmistrzowi

Gminy Lomianki za 2011 rok.

Zastrzezenia budzet przeslanki materialnoprawne podj~cia przez Komisj~

Rewizyjnet wniosku 0 nieudzielenie absolutorium. Ze strony Komisji nie zostaly w

pelni zachowane utrwalone w orzecznictwie Setdowadministracyjnych zasady, ze:

instytucja absolutorium nie moze bye efektem niezadowolenia z caloksztaltu

dzialalnosci burmistrza, ale musi scisle odnosie si~ do wykonania bud:;~etu;

w calym procesie udzielania absolutorium konieczne jest ocenienie wykonania

budzetu w sposob kompleksowy i uzyskanie odpowiedzi, jak wykonano

budzet, jakie Set przyczyny ewentualnych rozbieznosci mi~dzy stanem

planowanym a rzeczywistym, czy winet za owe rozbieznosci mozna obcietzye

organ wykonawczy, czy tez byly one wynikiem obiektywnych uwarunkowan;

- limity wydatkow budzetowych wynikajetcych z uchwaly budzetowej nie moget

bye absolutyzowane. Organ wykonawczy ma bowiem prawo i obowietzek

kierowania si~ oprocz kryteriow legalnych, rowniez zasadami gospodarczymi,

celowosciowymi czy tez oszcz~dnosciowymi. Rada uchwalajetc budzet nie jest

w stanie przewidziee wszelkich stanow wymagajetcych sfinansowania z

budzetu.

Podkreslenia wymaga fakt, ze podj~cie przez Komisj~ Rewizyjnet 'Nniosku 0

nieudzielenie absolutorium dotyczy sytuacji, w kt6rej dochody budzetu wykonano w

98,41 % w stosunku do zaplanowanych, a wydatki zostaly realizowane w 93,21 %

planu, w tym wydatki majettkowe w 91,61 % planu. Zachowane zostaly przy tym

upowaznienia do zaci'l,gania zobowietzan i dokonywania wydatkow, a takZe

zachowana zostala wymagana ustawowo relacja mi~dzy wykonanymi dochodami

biez~tcymi, a wydatkami biezetcymi. Tymczasem Komisja nie wykazala, aby budzet



nie zostal zrealizowany w znacznej czttsci, wrttcz przeciwnie zastrzezenia co do jego

realizacji mialy charakter marginalny z punktu widzenia calosci wykonania budzetu.

Zatem brakowalo merytorycznych przeslanek do negatywnej oceny wykonania

budz(;~tu, w ktorej swoje umocowanie powinien miee wniosek 0 nieudzielenie

absolutorium.

Udzielenie b~dz me udzielenie absolutorium dla organu wykonawczego

gminy winno bye zwi~zane wyl~cznie z wykonaniem budzetu za dany rok, co

wynika z art. 18 ust.l.pkt4 ustawy 0 samorz~dzie gminnym.

Efektem pracy komisji rewizyjnej winna bye ocena wykonania budzetu gdy

tymczasem komisja przeprowadzila analiztt por6wnawczCl do lat ubiegly,;~h, ktore

to z uwagi na zacictgnittcie dlugu w postaci emisji obligacji gminnych na kwottt

20. 000000,00 zl ,oraz kredytow zacictgnitttych w gminnych spolkach na kwottt

7500 000,00 zl, nie majCl cech porownawczych i bl~dem merytorycznym jest

porownywanie danych, bez podania komentarza uzasadniajClcego roznice.

NaieZy podkreslie ,ze spos6b pozyskiwania dochod6w i r€alizacja

wydatlk6w byly zgodne z prawem. Brak ustalen komisji rewizyjnej

swiad,~z~cych 0 negatywnych zjawiskach w zakresie wykonanie bud~i~etu za

2011 rok.

Ponadto nalezy zaznaczye, ze stwierdzone rozbieznosci w r:~alizacji

budzetu w oplsanym wniosku komisji rewizyjnej Dziale 400 Wytwc.rzanie i

zaopatJ'ywanie w energi? elektrycznq J gaz i wod?, nie obciClza organu

wykonawczego , a jest wynikiem uchwaly organu stanowiClcego, ktor:>, to nie

wyrazil zgody na realizacj~ zadan w ramach wydatkow niewygasajClcych z

uplywem roku budzetowego 2011

W za1'lczeniu przedlozony Projekt uchwaly organu wykonawczego, oraz

Uchwala organu stanowiClcego Nr XIX/l09/2011 z dnia 22 grudnia 2011r.

VI! niniejszej sprawIe nalezy takze wskazac, ze Sklad Orzekaj'tcy RIO w

Warszawie pozytywnie ocenil wykonanie budzetu za 2011 rok, na podstawie

UchwaJfy Nr Wa.l09.2012 z dnia 3 kwietnia 2012. w sprawie opinii 0



przedlozonym przez Burmistrza Gminy Lomianki w sprawozdaniu z

wylkonania budzetu za rok 2011r.

Komisja Rewizyjna, opmmjEtc calosciowe wykonanie budzetu

wyst~pujEtC z formalnym wnioskiem do Rady w przedmiocie absolutorium,

powinna zatem brae pod uwag~ opini~ Sldadu OrzekajEtcego RIO, ma,iEtcna

uwadze to, ze pochodzi ona od fachowego organu sprawujqcego nadz6r nad

komunalnq dzialalnosciq w zakresie sp1'aw budzetowych. Opinia RIO jest w

istocie 1'zeczy obiektywnym stanowiskiem fachowego o1'ganu oceniaj:lcego

sp1'awozdanie z wykonania budzetu.

Przedstawiajqc powyzsze pozytywnie ocemamy wykonanie budzetu za

20111'ok pod wzgl~dem : 1'zetelnosci, celowosci i gospodarnosci, a takze

celowosci dokonywanych wydatk6w budzetowych za 2011 1'oki wnioskujemy 0

udzie1enie absolutorium Burmistrzowi Miasta Lomianki za 2011 role


